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BRMG.KS-IX.0012.13.2015 
 

PROTOKÓŁ Nr 15-13/2015 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 16 grudnia 2015 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w Sali Seana 
Lestera 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyły cztery 
osoby (4), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 15 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 536. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – 
druk nr 537.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk Programy Operacyjne 2023” – druk nr 
539. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie wydzielenia Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka z Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji i utworzenia jednostki 
budżetowej o nazwie Ośrodek Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka w 
Gdańsku – druk nr 542. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Prowadzący Mirosław Zdanowicz poinformował, że do druków nr 536 i nr 537  – czyli 
do zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz zmian w budżecie wpłynęły 
Autopoprawki. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 
posiedzenia. 
 
Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”. 
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PUNKT  - 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 536 + Autopoprawka.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
17 grudnia 2015 r. – BRMG-S.0006.536.2015) 
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W tej uchwale nie ma żadnych zmian, które dotyczą zakresy działania Komisji.   
 
Komisja przez aklamację przyjęła projekt uchwały druk nr 536 wraz z 
Autopoprawką do akceptującej wiadomości jednocześnie odstępując od jego 
opiniowania, z uwagi na brak zmian w zakresie działania Komisji.   
 

PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 537 + 
Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
17 grudnia 2015 r. – BRMG-S.0006.537.2015) 
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W tym druku też nie ma żadnych zmian, które dotyczą zakresu działania Państwa 
Komisji. Mogę jedynie powiedzieć na jakim poziomie ustalono dochody, wydatki, 
przychody i rozchody budżetu miasta, po zmianach wszystkich, które nastąpiły w 
tej uchwale. Dochody po zmianach wynoszą 2 744 246 521 zł, wydatki 
2 721 591 549 zł., przychody 138 869 154 zł i rozchody 161 524 126 zł. Deficyt 
22 654 972 zł. W zakresie działania Państwa Komisji nie ma żadnych zmian.   
 
Komisja przez aklamację przyjęła projekt uchwały druk nr 537 wraz z 
Autopoprawką do akceptującej wiadomości jednocześnie odstępując od jego 
opiniowania, z uwagi na brak zmian w zakresie działania Komisji.   

 

PUNKT  - 3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
dokumentu pn. „Gdańsk Programy Operacyjne 2023” – druk nr 539. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
17 grudnia 2015 r. – BRMG-S.0006.539.2015) 
 

Pan Michał Miguła – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 
wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie przystąpiono do dyskusji. 
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Pani Katarzyna Drozd - Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej  
Dodam tylko, że z uwagi na zakres działalności Komisji może warto wspomnieć, bo 
jest z nami koordynator programu operacyjnego Zdrowie Publiczne i Sport może 
warto wymienić jakie 4 cele zidentyfikowaliśmy w ramach programu Zdrowie 
Publiczne i Sport. To jest zwiększenie wiedzy dotyczącej wpływu stylu życia i 
warunków środowiskowych na zdrowie, zwiększenie udziału mieszkańców miasta w 
kulturze fizycznej, podniesienie efektywności programów profilaktyki chorób i 
uzależnień oraz podniesienie jakości opieki medycznej. To było też omawiane z 
państwem na komisjach, które mieliśmy w połowie roku poświęcone właśnie 
wypracowywaniu założeń do programów operacyjnych. Gdyby jakieś szczegółowe 
pytania co do zakresu to odpowiem.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy pan koordynator chciałby coś dodać czy czeka pan na pytania? 
 
Pan Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka 
Czekam na pytania.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Jak będziemy mierzyć cele?  
 
Pan Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka 
Tak, oczywiście. Strategia jest w tej chwili na poziomie wyznaczenia konkretnych 
zadań i działań, ale oczywiście do każdego ostatecznie działania jest także 
przygotowana cała bateria narzędzi pomiarowych, żeby służyło to w przyszłości do 
monitorowania. Myślę, że możemy dość precyzyjnie odpowiedzieć o wskaźnikach, 
które będziemy badać z obszaru sportu. Jeżeli to państwa interesuje, bo to dotyczy 
zarówno diagnozy społecznej, takich badań, które są robione od jakiegoś czasu, a 
także nowych wskaźników, które wytypowaliśmy przy pracy nad zadaniami.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Czyli nie będzie liczenia uczestników miejskich wydarzeń sportowych? Jakichś 
biegów, itd.?  
 
Pani Katarzyna Drozd - Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej  
Może podam przykładowe wskaźniki, bo przy każdym programie operacyjnym to 
jest ostatni element domykający program operacyjny. To jest np. odsetek 
mieszkańców podejmujących odpowiednią dla zachowania zdrowia aktywność 
fizyczną i to np. będziemy badali w badaniu ankietowym, czy badanie jakości 
życia, czy barometrze. Takie badania cyklicznie robimy wśród gdańszczan, ale to 
również będą wskaźniki budowania nam na podatnie danych statystycznych, 
sprawozdawczych, czyli liczba zachorowań na poszczególne choroby. Także tutaj 
jest cały zakres tych wskaźników, ok. 20, które mierzą ten obszar.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Dziękuję. 
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Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 539. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Michała Migułę – przedstawiciela Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w imieniu wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 4 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 539. (Opinia nr 15-13/29-25/2015). 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Więcej pieniędzy będzie na profilaktykę zdrowotną?   
 
Pani Katarzyna Drozd - Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej  
Jeśli chodzi o koszty to robiliśmy takie pierwsze szacunki związane z 
finansowaniem programów operacyjnych. Na razie założyliśmy taki stały poziom, 
tak jak jest w tej chwili, ale myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby w 
kolejnych latach podjąć rozmowę, dyskusję na ten temat. Wiem, że sam program 
dotyczący badań profilaktycznych on jest zaprogramowany do końca przyszłego 
roku. Przyszły rok myślę, że będzie takim momentem na rozmowę, żeby się 
ponownie pochylić jakie to mają być programy, czego mają dotyczyć, bo tutaj 
również na Komisji były takie dyskusje czy to ma być np. szczepionka HPV czy może 
jakieś inne programy profilaktyczne.   

 

PUNKT  - 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie wydzielenia Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka z Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji i utworzenia jednostki 
budżetowej o nazwie Ośrodek Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka w 
Gdańsku – druk nr 542.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
17 grudnia 2015 r. – BRMG-S.0006.542.2015) 
 

Pan Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka, w imieniu wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
Powiedział: istota sprawy wcale nie dotyczy żadnego wydzielenia Ośrodka Promocji 
Zdrowia z jakichś struktur. Po prostu zapis dotyczy innej uchwały, która już w 96 
roku wydzieliła Ośrodek Promocji Zdrowia. Natomiast dzisiejsza uchwała, do której 
proszę o pozytywną opinię, dotyczy zmiany do tej uchwały, a tak naprawdę zmiany 
załącznika w postaci statutu.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Czyli zmiany formalne w statucie.  
 
Pan Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka 
Tak, to są zmiany formalne, które polegają na otwarciu możliwości działania 
ośrodka wobec innych grup docelowych. Dzisiejsza nazwa to Ośrodek Promocji 
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Zdrowia i Sprawności Dziecka i wszystkie działania do tej pory prowadzone przez tą 
jednostkę dotyczyły wyłącznie grupy docelowej, którą są dzieci, ewentualnie 
młodzież, natomiast to zamykało nam drogę przed seniorami, przed osobami w 
wieku produkcyjnym. W tej chwili chociażby z racji zmian demograficznych istnieje 
taka potrzeba, żeby otworzyć się na tego typu działania. W związku z tym w 
statucie ulega zmianie nazwa Ośrodek Promocji Zdrowia z wykreśleniem Sprawności 
Dziecka tak, żeby to oddawało ten szerszy zakres działalności i poszczególne zapisy 
dotyczące tych elementów, które zmieniły się w czasie, podstawy prawne.    
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie przystąpiono do dyskusji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
W uzasadnieniu uchwały jest to napisane co pan mówi. Czy koledzy macie pytania?  
Nie widzę. 
 
Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 542. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Marka Jankowskiego – Dyrektora Ośrodka Promocji 
Zdrowia i Sprawności Dziecka, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 4 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 542. (Opinia nr 15-13/30-26/2015). 
 

PUNKT  - 5 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Jest odpowiedź Prezydenta Kowalczuka na wniosek Komisji w sprawie 
przyspieszenia realizacji zadania dotyczącego postawienia stanowiska na sprzęt 
wodny przy Szkole Podstawowej Nr 65 w Gdańsku. Panie dyrektorze, Prezydent 
Kowalczuk mówi właśnie, że warto skorzystać z przystani Żabi Kruk i tam 
przechowywać sprzęt. To jest stanowisko Prezydenta Kowalczuka.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Znam sprawę. Byłem nawet oglądać to miejsce, nawet wycenialiśmy zrobienie tych 
pomostów. Myślę, że w jakiejś perspektywie to trzeba zrobić. Takie jest moje 
zdanie. Na dzisiaj nie ma środków, żeby to zrobić w trybie pilnym, ale trzeba, 
moim zdaniem, to programować w jakiejś perspektywie. To jest fajne miejsce z 
uwagi na to, że to jest blisko szkoły. To jest przejście przez drogę i są takie 
schody, obok Szpicgatu. Mówiąc wprost trzeba by Szpicgat, który jest klubem 
kajakowym, zmusić do tego, żeby on realizował swoją sportową działalność, której 
nie realizuje. To jest klub, z którym miasto Gdańsk przegrało bój o nieruchomość w 
sądzie. Oni dzierżawę wieczystą mają i markują działalność sportową. Myśmy jako 
miasto Gdańsk swego czasu próbowali przejąć tą nieruchomość. Natomiast oni 



6 
 

odwołali się od tej decyzji do sądu i sąd przyznał im rację, że oni się na tym, 
krótko mówiąc, uwłaszczyli. Nie realizują misji sportowej.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Czyli oni po prostu dostali nieruchomość na działalność sportową, nie realizują jej, 
ale się uwłaszczyli i sąd to zatwierdził.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Dokładnie taka jest konstrukcja. Wracając do tego wątku, podtrzymuję stanowisko 
Prezydenta Kowalczuka, niech się skontaktują ze mną. Tych pieniędzy będzie 
brakowało na różnego rodzaju drobne rzeczy, być może Budżet Obywatelski, albo 
inne działania. To nie są wielkie środki. To jest poniżej 200 tys. zł. Podtrzymuję 
stanowisko Prezydenta i czekam, aż się zgłoszą do mnie. Natomiast też uważam, że 
trzeba programować tą inwestycję w przyszłości najbliższej. Zorientowałem się jak 
można to zrobić. Sprawa nie jest aż tak prosta i oczywista, bo to jest teren, który 
podlega Regionalnemu Zarządowi Gospodarki Wodnej. Budowanie tych przystani w 
nowych miejscach to też ma swój tak jakby protest. Ale to jest do zrobienia.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Tak jak Gdańsk wyszedł fajnie ze ścieżkami rowerowymi to powinniśmy z racji 
naszego położenia równie dobrze zagospodarować te szklaki wodne.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
To nie są drogie inwestycje.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Panie przewodniczący zwróciłem się do pana Prezydenta Bojanowskiego z prośbą o 
zgodę na realizację takiego dokumentu strategicznego, który się nazywa Strategia 
Terenów Nadwodnych w Mieście Gdańsku. Dostałem pozytywną odpowiedź. Wydział 
Programów Rozwojowych będzie ma pieniądze i będzie miał pieniądze w 
najbliższych latach na realizację takiego dokumentu strategicznego. Drogi wodne 
to są tak jak drogi w mieście, jak drogi rowerowe. Nie ukrywam, że ja jako 
zarządca marin, przystani, innych rzeczy, mam niejednokrotnie kłopot z 
definiowaniem, gdzie powinien się znaleźć np. houseboat, przystań, gdzie powinna 
być marina, gdzie powinna być przystań kajakowa, etc. Mamy wiele opracowań 
począwszy od Górek Zachodnich, gdzie jest studium możliwości, gdzie są koncepcje 
różnego rodzaju, jest opracowanie pana Bogdana Szermera. Jest koncepcja 
rewitalizacji nabrzeży. Jest program In Water, który miał opracowane przystanki i 
sieć tramwajów wodnych. Jest Program Ożywienia Dróg Wodnych, który ma swoje 
miejsca. Jest szereg innych dokumentów, które należy zebrać. Już nawet 
spotkałem się z dyrektorem Urzędu Morskiego z panem Andrzejem Królikowskim i 
on popiera nasze działania i sami też będą robić jako Urząd Morski szersze 
opracowanie, które będzie dotyczyło do roku 2018 zagospodarowania wszystkich 
terenów Zatoki, ale bardzo popiera. Mało tego. Będziemy współpracować z Jackiem 
Kosmulskim z Urzędu Morskiego, który pozwoli nam to zrobić. Już miałem spotkanie 
z WPR-em również. Będzie takim naszym merytorycznym i my jako MOSiR takim 
ciałem i będziemy realizowali taki strategiczny do roku 2030, bo chcemy też 
budować marinę zewnętrzną u wyjścia z kanału portowego, gdzie jest Nowy Port i 
Brzeźno, dla dużych jednostek, taką morską marinę i to też będziemy 
programowali. Jest zgoda Urzędu Morskiego na wspólne prace w tym zakresie, więc 
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taki dokument będzie opracowywany. Dzisiaj chcemy zrobić w ten sposób. Wyłonić 
firmę, z którą jest bardzo duży problem, to są firmy doradcze, raz, że są słabe i nie 
biorą odpowiedzialności za wiele projektów, które są realizowane i byłem 
dowiedzieć się, co jest na rynku, kto jest w stanie realizować takie duże 
przedsięwzięcie i nie zepsuje tego zadania. Odpowiedź była: nie ma takich. W 
zakresie doradczym. Chciałbym zrobić tak, że przy pomocy firmy consultingowej 
chcemy złożyć SIWZ, który pozwoliłby zebrać, nawet dyrektor Urzędu Morskiego 
powiedział, że mają w swoich zasobach różne opracowania, więc oni udostępnią to, 
tylko będziemy pracowali nad stworzeniem najpierw takiego dokumentu, który 
pozwoli sformalizować i nasze oczekiwania wszystkie zebrać i ogłosić postępowanie 
na opracowanie takiego dokumentu, takiego programowego, żebyśmy wiedzieli jak 
docelowo w 2030 roku ma wyglądać obszar wody, ale też i obszarów przylegających 
z definicją jakie mają spełniać funkcje, bo dzisiaj Kanałem Motławy i w ogóle Port 
Gdańsk zwłaszcza Wybrzeże Motławy, kiedyś przeładunek węgla, drewna, zboża, 
innych rzeczy, dzisiaj to jest serce miasta i przeładunek osób głównie i uprawiania 
sportów i rekreacji, więc te funkcje się już zmieniły dawno, natomiast 
zastosowanie tych urządzeń i rozwój infrastruktury jeszcze nie nadąża, aczkolwiek 
muszę powiedzieć, że mamy dobrą wiadomość, Pętla Żuławska 2 i Program 
Zagospodarowania Wód Zatoki Gdańskiej jesteśmy w czterech projektach. 
Będziemy realizowali rozwój mariny w Świbnie, port na Wyspie Sobieszewskiej, 
który tam jest w przekopie. Druga rzecz to jest Górki Zachodnie przystań Jacht 
Klubu Stoczni Gdańskiej i tam największe środki ponad 10 mln zł. Ok. 3 mln zł na 
Świbno będzie, ponad 10 mln na Górki Zachodnie, Nadwiślańska na Wyspie 
Sobieszewskiej ponad 3 mln zł i też planujemy rozwój najpierw infrastruktury tej, 
która nie wymaga kosztów takich bieżących, czyli umocnienie nabrzeży oraz 
sugeruję nawet prepaid, żeby żeglarz mógł przypłynąć, będąc na łódce podłączyć 
się do prądu, pobrać wodę, naładować akumulatory i popłynąć dalej, ewentualnie 
się wykąpać, Górki Zachodnie lub NCŻ czy Galion. Kolejna inwestycja to jest Kanał 
Na Stępce. Trwają rozmowy. Urząd Marszałkowski nie jest łatwym partnerem, ale 
słucha, nie wszystkich uwag. W tej chwili jesteśmy już blisko konsensusu. Kanał Na 
Stępce jako rozbudowa mariny Gdańskiej i bez zwodzenia mostu i pogłębienie do 
poziomu 1,5 do 2 m na początku wejścia i dla łodzi motorowych głównie i skuterów 
wodnych, żeby zrobić taki fortel, który możliwy jest do wykorzystania jako cześć 
mariny, ogrodzenie oczywiście kanału Na Stępce po dwóch stronach od Mostu 
Kolejowego do Mostu Kamieniarskiego, zejście np. od strony Muzeum Morskiego i 
jeden zarząd na ten cały obiekt i zwiększenie o kilkadziesiąt miejsc postojowych 
dla łodzi motorowych. Te rzeczy są oczywiście programowane. Kwestia pieniędzy. 
Natomiast pojawił się inny problem przy nabrzeżach. Badania z listopada tego roku, 
przeglądy budowlane wykazały, że nabrzeża Targu Rybnego oraz od ujścia Raduni 
do Bramy Chlebnickiej są w złym stanie. Jest kilka perforacji. Są dziury w tych 
nabrzeżach. Trwają prace inwentaryzujące i stanowiące o tym, jak można to 
naprawić, ale sprawa jest bardzo poważna i to będzie wymagało poważnych 
nakładów do momentu wyremontowania i zagospodarowania Targu Rybnego i 
całego Rybackiego Pobrzeża, które będzie musiało objąć swym zakresem również 
nabrzeża. Jestem w kontakcie z Wydziałem Architektury, z WPR-em i Prezydent 
Bojanowski został poinformowany o tej sytuacji. Czekamy na wyniki ekspertyz. One 
się zakończą jeszcze w tym roku. Nurkowie mają zinwentaryzować, powiedzieć 
jakie są głębokie te wżery, czy te perforacje ścianki Larsena i powiedzą jakimi 
kosztami należy to naprawić. 
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Pan zna mniej więcej te wszystkie odległości. Ile można wykorzystać nabrzeży, 
żeby zrobić dla ludzi miejsce czy wykorzystana marinę, czy przystanie, żeby ta 
infrastruktura zaistniała.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Dzisiaj nie odpowiem. Do jakich celów? 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Do wykorzystania. To co pan widzi.       
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Moim zdaniem jest przynajmniej kilkaset metrów jak nie ponad kilometr nabrzeży, 
które zostały wyremontowane i będą przejęte do Urzędu Morskiego. Mówię tu o 
nabrzeżach od Młodego Miasta, Wiosny Ludów. To jest nowy odcinek. Cała Wyspa 
Ołowianka. Musze powiedzieć, że na Wyspie Ołowiance w 2017 roku będą 
Mistrzostwa Europy w klasie ORC, które będą się odbywały w lipcu 2017 roku 
wspólnie z Pomorskim Okręgowym Związkiem Żeglarskim będziemy je organizowali. 
Te nabrzeża mają na dzisiaj jedną wadę. Muszą być dozbrojone jeżeli chodzi o 
energię oraz wodę. Natomiast one służą cumowaniu jednostek i mogą służyć 
okazjonalnie do cumowania. Mamy nabrzeża Wyspy Spichrzów i kolejne nabrzeża 
będą powstawały na Wyspie Sobieszewskiej, w ciągu ul. Nadwiślańskiej, o której 
wspomniałem Pętla Żuławska 2. Będą też powstawały nowe nabrzeża remontowane 
przy ul. Przełom. To jest przystań MOSiR-u, ale dawniej Jacht Klubu Stoczni 
Gdańskiej i oczywiście dalsze remonty nabrzeży na Wyspie Ostrów.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
To niech pan powie ile w przybliżeniu?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Kilka kilometrów. Moim zdaniem to będzie nawet ok. 2 km, które będzie można 
wykorzystać. Natomiast taki dokument strategiczny porządkował by te rzeczy i 
powiedziałby, że jeżeli ktoś się zgłosi i chce budować hotelowiec. Najczęściej 
sytuacja jest taka, że chcą wpłynąć pod sam Żuraw ludzie. Mieliśmy pana, który 
chciał kolo Muzeum II Wojny Światowej staną i nigdzie indziej. Myślę, że są różne 
za i przeciw. Tych opracowań jest bardzo dużo. Oczywiście one mają różną wartość 
merytoryczną. Czas się zmienia, ale taki dokument strategiczny w zakresie wody 
jest niezbędny do wykonania i będziemy się tym zajmowali. Myślę, że rok 2016 
będzie tym rokiem, kiedy to zamkniemy.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czyli można przyjąć, że na koniec 2016 roku prawdopodobnie jakiś zarys 
inwentaryzacji takiej będzie?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Powinniśmy już mieć dokument.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy państwo macie jeszcze jakieś pytania?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Jeszcze z mojej strony chciałabym powiedzieć kilka rzeczy związanych z bieżącą 
działalnością. Meissnera bardzo fajnie funkcjonuje. Szukamy partnera do tego, 
żeby też doinwestował ten teren szkoły. Pan radny Łukasz Hamadyk wie. I to 
wszystko działa. Koszty są oczywiście utrzymania i to boisko się bardzo fajnie 
wpisało. Nie ma problemu z pomieszczeniem się tych wszystkich klubów. To jest 
pierwsza informacja. Programujemy też koncepcję, nawet już wstępną koncepcję 
Zielonogórskiej, którą musimy aktualizować. To jest koncepcja z roku 2013. 
Uwzględnia budowę dwóch boisk oraz posadowienie budynku kubaturowego. Robił 
to jeden z dobrych projektantów, gdzie też uwzględnia magazyn dla łodzi oraz 
magazyn dla bieżących działań MOSiR-u. Przewiduje zaplecze konferencyjno – 
trenerskie, szatnie, saunę. Muszę skorygować ilość szatni, bo dwie przy takiej 
infrastrukturze jest absurdem. Musi być przynajmniej 6 szatni, żeby te dwa boiska 
obsłużyć i jeszcze teren rekreacyjny. Pracujemy nad tym dokumentem. Jest 
jeszcze miejsce do spania dla 40 osób, żeby ten ośrodek spełniał jeszcze funkcje 
noclegowe. Czyli może przyjechać ktoś do trenowania, może nawet zespół 
drugoligowy, trzecioligowy, może nawet Ekstraligowy, ale myślę, że oni mają 
wyższe aspiracje, żeby mógł autokar przyjechać i zrobić obóz sportowy w Gdańsku 
z wykorzystaniem obiektów, które mamy. Powinniśmy znaleźć operatora, który w 
drodze konkursu powinien zostać wyłoniony i zarządzać tym i to jest taka wizja. 
Jak będę gotowy do zaprezentowania na Komisji to państwu przedstawię. Też na 
pewno projekt będzie poddany pewnej konsultacji zarówno z klubami jak i z 
szerszym środowiskiem i włączony do rewitalizacji Biskupiej Górki, więc to jest 
materiał poglądowy na razie.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
Rozumiem, że to jest z kosztorysem?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Tak, mam kosztorys. To jest 13, 5 mln zł netto. To są dwa boiska bez 
podgrzewania.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
To jest z tą bazą hotelową?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak, wszystko.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
Trochę dużo, ale zakres też jest duży.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tutaj jest dosyć duże ograniczenie jeżeli chodzi o zabudowę i wysokości oraz 
powierzchni. Tylko konserwator pozwolił na to i musimy się na tym zmieścić. Ten 
budynek, który obecnie istnieje musi być wyburzony i kwestia pozostawienia 
dużego terenu rekreacyjnego dla dużego osiedla, dla Chełmu. Miały być dwie 
murawy naturalne. Moim zdaniem z punktu widzenia kosztów Gminy jedna powinna 
być sztuczna.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Na naturalnej trawie nie można tyle grać, a na sztucznej można cały czas grać.  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Dokładnie. Poza tym koszty eksploatacji, utrzymania naturalnej, a koszty sztucznej 
to są duże różnice. Trzeba pamiętać, że powstają nowe obiekty w Budżecie 
Obywatelskim, powstają nowe pływalnie w najbliższej perspektywie i to wszystko 
będą kotwice, które będą ciągnąć bieżące wydatki i będą się pogłębiały. 
Przestrzegam przed uleganiem optymizmowi, że to jest lepsze, itd.  
 
Pan Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Na Meissnera też jest taka murawa z takim atestem jak na Politechnice nr 1?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak, dwie gwiazdki.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
Ile jest w Gdańsku boisk co mają naturalną murawę? 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Jedno boisko, ale nie jest w gestii MOSiR-u to jest ul. Załogowa MRKS-u. Dwie 
murawy są na Traugutta, gdzie jest treningowe oraz główne, gdzie właściwie ta 
główna murawa to jest tyle co dwie bo to jest 7500 m² i ok. 4000 m² ma murawa 
każdego boiska, boisko treningowe, czyli dawna Sahara pełen wymiar, Hallera jest 
pełen wymiar i w budowie jest na GOKF-ie murawa kolejna. Jeszcze jedna rzecz 
panie przewodniczący. Bardzo istotna. Podatki, które zostaną wprowadzone od 
nowego roku w istotny sposób wpłyną na zwiększenie kosztów funkcjonowania oraz 
zmiany w podatku VAT. Zmienią sytuację MOSiR-u. Jestem umówiony na spotkanie 
z panią Skarbnik i chcemy, żeby państwo wiedzieli, że takie problemy się 
pojawiają. Już nie wspomnę o tym, że nie będzie już zwrotu w całej kwocie VAT-u. 
Szacuję, że tylko ok. 30% VAT-u tylko wróci do mnie, jeżeli chodzi o to co było z 
rokiem poprzednim. Jak te pieniądze wracały to można było jeszcze raz te środki 
zaangażować w ciągu roku. Dzisiaj to już niestety będzie mrzonka. Druga sprawa to 
umowy zlecenia i najniższa kwota została ustalona na poziomie 1850 zł i wiele 
usług typu ochrona, sprzątanie pływalni, usługi ratownicze na pływali, sprzątanie 
plaż, sprzątanie obiektów …   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Ci ludzie na „śmieciskach” pracowali w firmach zewnętrznych, zarabiali 5 zł za 
godzinę. Teraz muszą legalnie dostać wypracowane pieniądze.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Mało tego. Koszt tych kontraktów… bo oni wysyłają teraz do mnie informacje, że 
tych wydatków nie byli w stanie przewidzieć i proszę mi dać teraz pieniądze. Na 
pewno będzie to prośba o wsparcie naszych działań w zakresie zabezpieczenia. 
Pani Skarbnik ma świadomość tego, że to ma swoje konsekwencje, ale to będą 
poważne kwoty.  
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
U mnie wszyscy pracują na umowę o pracę.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
Jaka jest szansa w perspektywie lat, żeby powstał ten kompleks przy 
Zielonogórskiej?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Moim zdaniem w 2017 r. jest szansa, żeby to zacząć. W 2016 roku mają zapaść 
decyzje co do rewitalizacji i tych projektów unijnych. Jak oczywiście nie dojdzie 
do zmian np. województw, ponieważ jak dojdzie do podziału to te środki, które są 
rozdysponowane wrócą jeszcze raz do podziału. Moim zdaniem to jest kwestia 
dwóch lat redystrybucji, bo to jest kwestia konsultacji, kwestia podziału tych 
środków, kwestia procedur zgody Unii. To wtedy to w ogóle może nie wyjść .   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Jest jeszcze pismo Gdańskiej Federacji Żeglarskiej, skarga, że WPR nie chce się 
spotkać.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Sprawa jest załatwiona panie przewodniczący. Było spotkanie. Federacja została 
zaproszona na spotkanie, została ustanowiona jako ważne ciało doradcze i ta 
komunikacja pomiędzy Federacją, a WPR-em jest. Ja mam z nimi dobry kontakt z 
racji współpracy na wielu płaszczyznach. Było spotkanie z udziałem Urzędu 
Marszałkowskiego, więc te sprawy nabrały tempa i mamy kolejne spotkanie w 
sprawie zawiązania partnerstwa jeszcze w styczniu. W tych czterech projektach 
Pętli Żuławskiej, o których wspomniałem, będziemy musieli nawiązać partnerstwa 
lub z innymi gminami. Będziemy prawdopodobnie liderem. MOSiR jest liderem w 
Pętli Żuławskiej, Kajakiem przez Pomorze, Strategii Zagospodarowania Obszarów 
Morskich i w wielu innych projektach, także dużo pracy przed nami, a nie przybywa 
ludzi ani środków, co jest bardzo niepokojące.    
 
W związku z tym, że nie było więcej spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 16:50. 
 
 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  
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BRMG.KS-IX.0012.13.2015 
 

PROTOKÓŁ Nr 15-13/2015 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 16 grudnia 2015 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w Sali Seana 
Lestera 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyły cztery 
osoby (4), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 15 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 536. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – 
druk nr 537.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk Programy Operacyjne 2023” – druk nr 
539. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie wydzielenia Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka z Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji i utworzenia jednostki 
budżetowej o nazwie Ośrodek Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka w 
Gdańsku – druk nr 542. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Prowadzący Mirosław Zdanowicz poinformował, że do druków nr 536 i nr 537  – czyli 
do zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz zmian w budżecie wpłynęły 
Autopoprawki. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 
posiedzenia. 
 
Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”. 
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PUNKT  - 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 536 + Autopoprawka.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
17 grudnia 2015 r. – BRMG-S.0006.536.2015) 
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W tej uchwale nie ma żadnych zmian, które dotyczą zakresy działania Komisji.   
 
Komisja przez aklamację przyjęła projekt uchwały druk nr 536 wraz z 
Autopoprawką do akceptującej wiadomości jednocześnie odstępując od jego 
opiniowania, z uwagi na brak zmian w zakresie działania Komisji.   
 

PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 537 + 
Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
17 grudnia 2015 r. – BRMG-S.0006.537.2015) 
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W tym druku też nie ma żadnych zmian, które dotyczą zakresu działania Państwa 
Komisji. Mogę jedynie powiedzieć na jakim poziomie ustalono dochody, wydatki, 
przychody i rozchody budżetu miasta, po zmianach wszystkich, które nastąpiły w 
tej uchwale. Dochody po zmianach wynoszą 2 744 246 521 zł, wydatki 
2 721 591 549 zł., przychody 138 869 154 zł i rozchody 161 524 126 zł. Deficyt 
22 654 972 zł. W zakresie działania Państwa Komisji nie ma żadnych zmian.   
 
Komisja przez aklamację przyjęła projekt uchwały druk nr 537 wraz z 
Autopoprawką do akceptującej wiadomości jednocześnie odstępując od jego 
opiniowania, z uwagi na brak zmian w zakresie działania Komisji.   

 

PUNKT  - 3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
dokumentu pn. „Gdańsk Programy Operacyjne 2023” – druk nr 539. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
17 grudnia 2015 r. – BRMG-S.0006.539.2015) 
 

Pan Michał Miguła – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 
wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie przystąpiono do dyskusji. 
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Pani Katarzyna Drozd - Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej  
Dodam tylko, że z uwagi na zakres działalności Komisji może warto wspomnieć, bo 
jest z nami koordynator programu operacyjnego Zdrowie Publiczne i Sport może 
warto wymienić jakie 4 cele zidentyfikowaliśmy w ramach programu Zdrowie 
Publiczne i Sport. To jest zwiększenie wiedzy dotyczącej wpływu stylu życia i 
warunków środowiskowych na zdrowie, zwiększenie udziału mieszkańców miasta w 
kulturze fizycznej, podniesienie efektywności programów profilaktyki chorób i 
uzależnień oraz podniesienie jakości opieki medycznej. To było też omawiane z 
państwem na komisjach, które mieliśmy w połowie roku poświęcone właśnie 
wypracowywaniu założeń do programów operacyjnych. Gdyby jakieś szczegółowe 
pytania co do zakresu to odpowiem.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy pan koordynator chciałby coś dodać czy czeka pan na pytania? 
 
Pan Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka 
Czekam na pytania.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Jak będziemy mierzyć cele?  
 
Pan Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka 
Tak, oczywiście. Strategia jest w tej chwili na poziomie wyznaczenia konkretnych 
zadań i działań, ale oczywiście do każdego ostatecznie działania jest także 
przygotowana cała bateria narzędzi pomiarowych, żeby służyło to w przyszłości do 
monitorowania. Myślę, że możemy dość precyzyjnie odpowiedzieć o wskaźnikach, 
które będziemy badać z obszaru sportu. Jeżeli to państwa interesuje, bo to dotyczy 
zarówno diagnozy społecznej, takich badań, które są robione od jakiegoś czasu, a 
także nowych wskaźników, które wytypowaliśmy przy pracy nad zadaniami.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Czyli nie będzie liczenia uczestników miejskich wydarzeń sportowych? Jakichś 
biegów, itd.?  
 
Pani Katarzyna Drozd - Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej  
Może podam przykładowe wskaźniki, bo przy każdym programie operacyjnym to 
jest ostatni element domykający program operacyjny. To jest np. odsetek 
mieszkańców podejmujących odpowiednią dla zachowania zdrowia aktywność 
fizyczną i to np. będziemy badali w badaniu ankietowym, czy badanie jakości 
życia, czy barometrze. Takie badania cyklicznie robimy wśród gdańszczan, ale to 
również będą wskaźniki budowania nam na podatnie danych statystycznych, 
sprawozdawczych, czyli liczba zachorowań na poszczególne choroby. Także tutaj 
jest cały zakres tych wskaźników, ok. 20, które mierzą ten obszar.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Dziękuję. 
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Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 539. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Michała Migułę – przedstawiciela Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w imieniu wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 4 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 539. (Opinia nr 15-13/29-25/2015). 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Więcej pieniędzy będzie na profilaktykę zdrowotną?   
 
Pani Katarzyna Drozd - Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej  
Jeśli chodzi o koszty to robiliśmy takie pierwsze szacunki związane z 
finansowaniem programów operacyjnych. Na razie założyliśmy taki stały poziom, 
tak jak jest w tej chwili, ale myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby w 
kolejnych latach podjąć rozmowę, dyskusję na ten temat. Wiem, że sam program 
dotyczący badań profilaktycznych on jest zaprogramowany do końca przyszłego 
roku. Przyszły rok myślę, że będzie takim momentem na rozmowę, żeby się 
ponownie pochylić jakie to mają być programy, czego mają dotyczyć, bo tutaj 
również na Komisji były takie dyskusje czy to ma być np. szczepionka HPV czy może 
jakieś inne programy profilaktyczne.   

 

PUNKT  - 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie wydzielenia Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka z Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji i utworzenia jednostki 
budżetowej o nazwie Ośrodek Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka w 
Gdańsku – druk nr 542.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
17 grudnia 2015 r. – BRMG-S.0006.542.2015) 
 

Pan Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka, w imieniu wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
Powiedział: istota sprawy wcale nie dotyczy żadnego wydzielenia Ośrodka Promocji 
Zdrowia z jakichś struktur. Po prostu zapis dotyczy innej uchwały, która już w 96 
roku wydzieliła Ośrodek Promocji Zdrowia. Natomiast dzisiejsza uchwała, do której 
proszę o pozytywną opinię, dotyczy zmiany do tej uchwały, a tak naprawdę zmiany 
załącznika w postaci statutu.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Czyli zmiany formalne w statucie.  
 
Pan Marek Jankowski – Dyrektor Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka 
Tak, to są zmiany formalne, które polegają na otwarciu możliwości działania 
ośrodka wobec innych grup docelowych. Dzisiejsza nazwa to Ośrodek Promocji 
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Zdrowia i Sprawności Dziecka i wszystkie działania do tej pory prowadzone przez tą 
jednostkę dotyczyły wyłącznie grupy docelowej, którą są dzieci, ewentualnie 
młodzież, natomiast to zamykało nam drogę przed seniorami, przed osobami w 
wieku produkcyjnym. W tej chwili chociażby z racji zmian demograficznych istnieje 
taka potrzeba, żeby otworzyć się na tego typu działania. W związku z tym w 
statucie ulega zmianie nazwa Ośrodek Promocji Zdrowia z wykreśleniem Sprawności 
Dziecka tak, żeby to oddawało ten szerszy zakres działalności i poszczególne zapisy 
dotyczące tych elementów, które zmieniły się w czasie, podstawy prawne.    
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie przystąpiono do dyskusji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
W uzasadnieniu uchwały jest to napisane co pan mówi. Czy koledzy macie pytania?  
Nie widzę. 
 
Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 542. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Marka Jankowskiego – Dyrektora Ośrodka Promocji 
Zdrowia i Sprawności Dziecka, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 4 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 542. (Opinia nr 15-13/30-26/2015). 
 

PUNKT  - 5 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Jest odpowiedź Prezydenta Kowalczuka na wniosek Komisji w sprawie 
przyspieszenia realizacji zadania dotyczącego postawienia stanowiska na sprzęt 
wodny przy Szkole Podstawowej Nr 65 w Gdańsku. Panie dyrektorze, Prezydent 
Kowalczuk mówi właśnie, że warto skorzystać z przystani Żabi Kruk i tam 
przechowywać sprzęt. To jest stanowisko Prezydenta Kowalczuka.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Znam sprawę. Byłem nawet oglądać to miejsce, nawet wycenialiśmy zrobienie tych 
pomostów. Myślę, że w jakiejś perspektywie to trzeba zrobić. Takie jest moje 
zdanie. Na dzisiaj nie ma środków, żeby to zrobić w trybie pilnym, ale trzeba, 
moim zdaniem, to programować w jakiejś perspektywie. To jest fajne miejsce z 
uwagi na to, że to jest blisko szkoły. To jest przejście przez drogę i są takie 
schody, obok Szpicgatu. Mówiąc wprost trzeba by Szpicgat, który jest klubem 
kajakowym, zmusić do tego, żeby on realizował swoją sportową działalność, której 
nie realizuje. To jest klub, z którym miasto Gdańsk przegrało bój o nieruchomość w 
sądzie. Oni dzierżawę wieczystą mają i markują działalność sportową. Myśmy jako 
miasto Gdańsk swego czasu próbowali przejąć tą nieruchomość. Natomiast oni 
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odwołali się od tej decyzji do sądu i sąd przyznał im rację, że oni się na tym, 
krótko mówiąc, uwłaszczyli. Nie realizują misji sportowej.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Czyli oni po prostu dostali nieruchomość na działalność sportową, nie realizują jej, 
ale się uwłaszczyli i sąd to zatwierdził.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Dokładnie taka jest konstrukcja. Wracając do tego wątku, podtrzymuję stanowisko 
Prezydenta Kowalczuka, niech się skontaktują ze mną. Tych pieniędzy będzie 
brakowało na różnego rodzaju drobne rzeczy, być może Budżet Obywatelski, albo 
inne działania. To nie są wielkie środki. To jest poniżej 200 tys. zł. Podtrzymuję 
stanowisko Prezydenta i czekam, aż się zgłoszą do mnie. Natomiast też uważam, że 
trzeba programować tą inwestycję w przyszłości najbliższej. Zorientowałem się jak 
można to zrobić. Sprawa nie jest aż tak prosta i oczywista, bo to jest teren, który 
podlega Regionalnemu Zarządowi Gospodarki Wodnej. Budowanie tych przystani w 
nowych miejscach to też ma swój tak jakby protest. Ale to jest do zrobienia.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Tak jak Gdańsk wyszedł fajnie ze ścieżkami rowerowymi to powinniśmy z racji 
naszego położenia równie dobrze zagospodarować te szklaki wodne.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
To nie są drogie inwestycje.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Panie przewodniczący zwróciłem się do pana Prezydenta Bojanowskiego z prośbą o 
zgodę na realizację takiego dokumentu strategicznego, który się nazywa Strategia 
Terenów Nadwodnych w Mieście Gdańsku. Dostałem pozytywną odpowiedź. Wydział 
Programów Rozwojowych będzie ma pieniądze i będzie miał pieniądze w 
najbliższych latach na realizację takiego dokumentu strategicznego. Drogi wodne 
to są tak jak drogi w mieście, jak drogi rowerowe. Nie ukrywam, że ja jako 
zarządca marin, przystani, innych rzeczy, mam niejednokrotnie kłopot z 
definiowaniem, gdzie powinien się znaleźć np. houseboat, przystań, gdzie powinna 
być marina, gdzie powinna być przystań kajakowa, etc. Mamy wiele opracowań 
począwszy od Górek Zachodnich, gdzie jest studium możliwości, gdzie są koncepcje 
różnego rodzaju, jest opracowanie pana Bogdana Szermera. Jest koncepcja 
rewitalizacji nabrzeży. Jest program In Water, który miał opracowane przystanki i 
sieć tramwajów wodnych. Jest Program Ożywienia Dróg Wodnych, który ma swoje 
miejsca. Jest szereg innych dokumentów, które należy zebrać. Już nawet 
spotkałem się z dyrektorem Urzędu Morskiego z panem Andrzejem Królikowskim i 
on popiera nasze działania i sami też będą robić jako Urząd Morski szersze 
opracowanie, które będzie dotyczyło do roku 2018 zagospodarowania wszystkich 
terenów Zatoki, ale bardzo popiera. Mało tego. Będziemy współpracować z Jackiem 
Kosmulskim z Urzędu Morskiego, który pozwoli nam to zrobić. Już miałem spotkanie 
z WPR-em również. Będzie takim naszym merytorycznym i my jako MOSiR takim 
ciałem i będziemy realizowali taki strategiczny do roku 2030, bo chcemy też 
budować marinę zewnętrzną u wyjścia z kanału portowego, gdzie jest Nowy Port i 
Brzeźno, dla dużych jednostek, taką morską marinę i to też będziemy 
programowali. Jest zgoda Urzędu Morskiego na wspólne prace w tym zakresie, więc 
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taki dokument będzie opracowywany. Dzisiaj chcemy zrobić w ten sposób. Wyłonić 
firmę, z którą jest bardzo duży problem, to są firmy doradcze, raz, że są słabe i nie 
biorą odpowiedzialności za wiele projektów, które są realizowane i byłem 
dowiedzieć się, co jest na rynku, kto jest w stanie realizować takie duże 
przedsięwzięcie i nie zepsuje tego zadania. Odpowiedź była: nie ma takich. W 
zakresie doradczym. Chciałbym zrobić tak, że przy pomocy firmy consultingowej 
chcemy złożyć SIWZ, który pozwoliłby zebrać, nawet dyrektor Urzędu Morskiego 
powiedział, że mają w swoich zasobach różne opracowania, więc oni udostępnią to, 
tylko będziemy pracowali nad stworzeniem najpierw takiego dokumentu, który 
pozwoli sformalizować i nasze oczekiwania wszystkie zebrać i ogłosić postępowanie 
na opracowanie takiego dokumentu, takiego programowego, żebyśmy wiedzieli jak 
docelowo w 2030 roku ma wyglądać obszar wody, ale też i obszarów przylegających 
z definicją jakie mają spełniać funkcje, bo dzisiaj Kanałem Motławy i w ogóle Port 
Gdańsk zwłaszcza Wybrzeże Motławy, kiedyś przeładunek węgla, drewna, zboża, 
innych rzeczy, dzisiaj to jest serce miasta i przeładunek osób głównie i uprawiania 
sportów i rekreacji, więc te funkcje się już zmieniły dawno, natomiast 
zastosowanie tych urządzeń i rozwój infrastruktury jeszcze nie nadąża, aczkolwiek 
muszę powiedzieć, że mamy dobrą wiadomość, Pętla Żuławska 2 i Program 
Zagospodarowania Wód Zatoki Gdańskiej jesteśmy w czterech projektach. 
Będziemy realizowali rozwój mariny w Świbnie, port na Wyspie Sobieszewskiej, 
który tam jest w przekopie. Druga rzecz to jest Górki Zachodnie przystań Jacht 
Klubu Stoczni Gdańskiej i tam największe środki ponad 10 mln zł. Ok. 3 mln zł na 
Świbno będzie, ponad 10 mln na Górki Zachodnie, Nadwiślańska na Wyspie 
Sobieszewskiej ponad 3 mln zł i też planujemy rozwój najpierw infrastruktury tej, 
która nie wymaga kosztów takich bieżących, czyli umocnienie nabrzeży oraz 
sugeruję nawet prepaid, żeby żeglarz mógł przypłynąć, będąc na łódce podłączyć 
się do prądu, pobrać wodę, naładować akumulatory i popłynąć dalej, ewentualnie 
się wykąpać, Górki Zachodnie lub NCŻ czy Galion. Kolejna inwestycja to jest Kanał 
Na Stępce. Trwają rozmowy. Urząd Marszałkowski nie jest łatwym partnerem, ale 
słucha, nie wszystkich uwag. W tej chwili jesteśmy już blisko konsensusu. Kanał Na 
Stępce jako rozbudowa mariny Gdańskiej i bez zwodzenia mostu i pogłębienie do 
poziomu 1,5 do 2 m na początku wejścia i dla łodzi motorowych głównie i skuterów 
wodnych, żeby zrobić taki fortel, który możliwy jest do wykorzystania jako cześć 
mariny, ogrodzenie oczywiście kanału Na Stępce po dwóch stronach od Mostu 
Kolejowego do Mostu Kamieniarskiego, zejście np. od strony Muzeum Morskiego i 
jeden zarząd na ten cały obiekt i zwiększenie o kilkadziesiąt miejsc postojowych 
dla łodzi motorowych. Te rzeczy są oczywiście programowane. Kwestia pieniędzy. 
Natomiast pojawił się inny problem przy nabrzeżach. Badania z listopada tego roku, 
przeglądy budowlane wykazały, że nabrzeża Targu Rybnego oraz od ujścia Raduni 
do Bramy Chlebnickiej są w złym stanie. Jest kilka perforacji. Są dziury w tych 
nabrzeżach. Trwają prace inwentaryzujące i stanowiące o tym, jak można to 
naprawić, ale sprawa jest bardzo poważna i to będzie wymagało poważnych 
nakładów do momentu wyremontowania i zagospodarowania Targu Rybnego i 
całego Rybackiego Pobrzeża, które będzie musiało objąć swym zakresem również 
nabrzeża. Jestem w kontakcie z Wydziałem Architektury, z WPR-em i Prezydent 
Bojanowski został poinformowany o tej sytuacji. Czekamy na wyniki ekspertyz. One 
się zakończą jeszcze w tym roku. Nurkowie mają zinwentaryzować, powiedzieć 
jakie są głębokie te wżery, czy te perforacje ścianki Larsena i powiedzą jakimi 
kosztami należy to naprawić. 
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Pan zna mniej więcej te wszystkie odległości. Ile można wykorzystać nabrzeży, 
żeby zrobić dla ludzi miejsce czy wykorzystana marinę, czy przystanie, żeby ta 
infrastruktura zaistniała.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Dzisiaj nie odpowiem. Do jakich celów? 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Do wykorzystania. To co pan widzi.       
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Moim zdaniem jest przynajmniej kilkaset metrów jak nie ponad kilometr nabrzeży, 
które zostały wyremontowane i będą przejęte do Urzędu Morskiego. Mówię tu o 
nabrzeżach od Młodego Miasta, Wiosny Ludów. To jest nowy odcinek. Cała Wyspa 
Ołowianka. Musze powiedzieć, że na Wyspie Ołowiance w 2017 roku będą 
Mistrzostwa Europy w klasie ORC, które będą się odbywały w lipcu 2017 roku 
wspólnie z Pomorskim Okręgowym Związkiem Żeglarskim będziemy je organizowali. 
Te nabrzeża mają na dzisiaj jedną wadę. Muszą być dozbrojone jeżeli chodzi o 
energię oraz wodę. Natomiast one służą cumowaniu jednostek i mogą służyć 
okazjonalnie do cumowania. Mamy nabrzeża Wyspy Spichrzów i kolejne nabrzeża 
będą powstawały na Wyspie Sobieszewskiej, w ciągu ul. Nadwiślańskiej, o której 
wspomniałem Pętla Żuławska 2. Będą też powstawały nowe nabrzeża remontowane 
przy ul. Przełom. To jest przystań MOSiR-u, ale dawniej Jacht Klubu Stoczni 
Gdańskiej i oczywiście dalsze remonty nabrzeży na Wyspie Ostrów.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
To niech pan powie ile w przybliżeniu?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Kilka kilometrów. Moim zdaniem to będzie nawet ok. 2 km, które będzie można 
wykorzystać. Natomiast taki dokument strategiczny porządkował by te rzeczy i 
powiedziałby, że jeżeli ktoś się zgłosi i chce budować hotelowiec. Najczęściej 
sytuacja jest taka, że chcą wpłynąć pod sam Żuraw ludzie. Mieliśmy pana, który 
chciał kolo Muzeum II Wojny Światowej staną i nigdzie indziej. Myślę, że są różne 
za i przeciw. Tych opracowań jest bardzo dużo. Oczywiście one mają różną wartość 
merytoryczną. Czas się zmienia, ale taki dokument strategiczny w zakresie wody 
jest niezbędny do wykonania i będziemy się tym zajmowali. Myślę, że rok 2016 
będzie tym rokiem, kiedy to zamkniemy.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czyli można przyjąć, że na koniec 2016 roku prawdopodobnie jakiś zarys 
inwentaryzacji takiej będzie?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Powinniśmy już mieć dokument.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy państwo macie jeszcze jakieś pytania?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Jeszcze z mojej strony chciałabym powiedzieć kilka rzeczy związanych z bieżącą 
działalnością. Meissnera bardzo fajnie funkcjonuje. Szukamy partnera do tego, 
żeby też doinwestował ten teren szkoły. Pan radny Łukasz Hamadyk wie. I to 
wszystko działa. Koszty są oczywiście utrzymania i to boisko się bardzo fajnie 
wpisało. Nie ma problemu z pomieszczeniem się tych wszystkich klubów. To jest 
pierwsza informacja. Programujemy też koncepcję, nawet już wstępną koncepcję 
Zielonogórskiej, którą musimy aktualizować. To jest koncepcja z roku 2013. 
Uwzględnia budowę dwóch boisk oraz posadowienie budynku kubaturowego. Robił 
to jeden z dobrych projektantów, gdzie też uwzględnia magazyn dla łodzi oraz 
magazyn dla bieżących działań MOSiR-u. Przewiduje zaplecze konferencyjno – 
trenerskie, szatnie, saunę. Muszę skorygować ilość szatni, bo dwie przy takiej 
infrastrukturze jest absurdem. Musi być przynajmniej 6 szatni, żeby te dwa boiska 
obsłużyć i jeszcze teren rekreacyjny. Pracujemy nad tym dokumentem. Jest 
jeszcze miejsce do spania dla 40 osób, żeby ten ośrodek spełniał jeszcze funkcje 
noclegowe. Czyli może przyjechać ktoś do trenowania, może nawet zespół 
drugoligowy, trzecioligowy, może nawet Ekstraligowy, ale myślę, że oni mają 
wyższe aspiracje, żeby mógł autokar przyjechać i zrobić obóz sportowy w Gdańsku 
z wykorzystaniem obiektów, które mamy. Powinniśmy znaleźć operatora, który w 
drodze konkursu powinien zostać wyłoniony i zarządzać tym i to jest taka wizja. 
Jak będę gotowy do zaprezentowania na Komisji to państwu przedstawię. Też na 
pewno projekt będzie poddany pewnej konsultacji zarówno z klubami jak i z 
szerszym środowiskiem i włączony do rewitalizacji Biskupiej Górki, więc to jest 
materiał poglądowy na razie.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
Rozumiem, że to jest z kosztorysem?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Tak, mam kosztorys. To jest 13, 5 mln zł netto. To są dwa boiska bez 
podgrzewania.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
To jest z tą bazą hotelową?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak, wszystko.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
Trochę dużo, ale zakres też jest duży.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tutaj jest dosyć duże ograniczenie jeżeli chodzi o zabudowę i wysokości oraz 
powierzchni. Tylko konserwator pozwolił na to i musimy się na tym zmieścić. Ten 
budynek, który obecnie istnieje musi być wyburzony i kwestia pozostawienia 
dużego terenu rekreacyjnego dla dużego osiedla, dla Chełmu. Miały być dwie 
murawy naturalne. Moim zdaniem z punktu widzenia kosztów Gminy jedna powinna 
być sztuczna.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Na naturalnej trawie nie można tyle grać, a na sztucznej można cały czas grać.  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Dokładnie. Poza tym koszty eksploatacji, utrzymania naturalnej, a koszty sztucznej 
to są duże różnice. Trzeba pamiętać, że powstają nowe obiekty w Budżecie 
Obywatelskim, powstają nowe pływalnie w najbliższej perspektywie i to wszystko 
będą kotwice, które będą ciągnąć bieżące wydatki i będą się pogłębiały. 
Przestrzegam przed uleganiem optymizmowi, że to jest lepsze, itd.  
 
Pan Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Na Meissnera też jest taka murawa z takim atestem jak na Politechnice nr 1?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak, dwie gwiazdki.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
Ile jest w Gdańsku boisk co mają naturalną murawę? 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Jedno boisko, ale nie jest w gestii MOSiR-u to jest ul. Załogowa MRKS-u. Dwie 
murawy są na Traugutta, gdzie jest treningowe oraz główne, gdzie właściwie ta 
główna murawa to jest tyle co dwie bo to jest 7500 m² i ok. 4000 m² ma murawa 
każdego boiska, boisko treningowe, czyli dawna Sahara pełen wymiar, Hallera jest 
pełen wymiar i w budowie jest na GOKF-ie murawa kolejna. Jeszcze jedna rzecz 
panie przewodniczący. Bardzo istotna. Podatki, które zostaną wprowadzone od 
nowego roku w istotny sposób wpłyną na zwiększenie kosztów funkcjonowania oraz 
zmiany w podatku VAT. Zmienią sytuację MOSiR-u. Jestem umówiony na spotkanie 
z panią Skarbnik i chcemy, żeby państwo wiedzieli, że takie problemy się 
pojawiają. Już nie wspomnę o tym, że nie będzie już zwrotu w całej kwocie VAT-u. 
Szacuję, że tylko ok. 30% VAT-u tylko wróci do mnie, jeżeli chodzi o to co było z 
rokiem poprzednim. Jak te pieniądze wracały to można było jeszcze raz te środki 
zaangażować w ciągu roku. Dzisiaj to już niestety będzie mrzonka. Druga sprawa to 
umowy zlecenia i najniższa kwota została ustalona na poziomie 1850 zł i wiele 
usług typu ochrona, sprzątanie pływalni, usługi ratownicze na pływali, sprzątanie 
plaż, sprzątanie obiektów …   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Ci ludzie na „śmieciskach” pracowali w firmach zewnętrznych, zarabiali 5 zł za 
godzinę. Teraz muszą legalnie dostać wypracowane pieniądze.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Mało tego. Koszt tych kontraktów… bo oni wysyłają teraz do mnie informacje, że 
tych wydatków nie byli w stanie przewidzieć i proszę mi dać teraz pieniądze. Na 
pewno będzie to prośba o wsparcie naszych działań w zakresie zabezpieczenia. 
Pani Skarbnik ma świadomość tego, że to ma swoje konsekwencje, ale to będą 
poważne kwoty.  
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
U mnie wszyscy pracują na umowę o pracę.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
Jaka jest szansa w perspektywie lat, żeby powstał ten kompleks przy 
Zielonogórskiej?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Moim zdaniem w 2017 r. jest szansa, żeby to zacząć. W 2016 roku mają zapaść 
decyzje co do rewitalizacji i tych projektów unijnych. Jak oczywiście nie dojdzie 
do zmian np. województw, ponieważ jak dojdzie do podziału to te środki, które są 
rozdysponowane wrócą jeszcze raz do podziału. Moim zdaniem to jest kwestia 
dwóch lat redystrybucji, bo to jest kwestia konsultacji, kwestia podziału tych 
środków, kwestia procedur zgody Unii. To wtedy to w ogóle może nie wyjść .   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Jest jeszcze pismo Gdańskiej Federacji Żeglarskiej, skarga, że WPR nie chce się 
spotkać.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Sprawa jest załatwiona panie przewodniczący. Było spotkanie. Federacja została 
zaproszona na spotkanie, została ustanowiona jako ważne ciało doradcze i ta 
komunikacja pomiędzy Federacją, a WPR-em jest. Ja mam z nimi dobry kontakt z 
racji współpracy na wielu płaszczyznach. Było spotkanie z udziałem Urzędu 
Marszałkowskiego, więc te sprawy nabrały tempa i mamy kolejne spotkanie w 
sprawie zawiązania partnerstwa jeszcze w styczniu. W tych czterech projektach 
Pętli Żuławskiej, o których wspomniałem, będziemy musieli nawiązać partnerstwa 
lub z innymi gminami. Będziemy prawdopodobnie liderem. MOSiR jest liderem w 
Pętli Żuławskiej, Kajakiem przez Pomorze, Strategii Zagospodarowania Obszarów 
Morskich i w wielu innych projektach, także dużo pracy przed nami, a nie przybywa 
ludzi ani środków, co jest bardzo niepokojące.    
 
W związku z tym, że nie było więcej spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 16:50. 
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